
STAND VAN ZAKEN UITVOERING AANBEVELINGEN 
GATEWAYREVIEW PER NOVEMBER 2011 
 
Aanbeveling 1 
Versterk de oriëntatie van het programmamanagement op de beheersing van het programma. Dit 
moet resulteren in een open en transparante verantwoording op de aspecten tijd, geld en kwaliteit, 
een versterking van de realisatiecapaciteit en een verbeterde communicatie en relatiemanagement 
met gemeenten en afnemers.   
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
In mei jl. is aan het programmamanagement een beheersingsmanager toegevoegd om planning- 
en controlinstrumentarium te verbeteren van: 
- mijlpalen en onderlinge afhankelijkheden; 
- voortgangscontrole op tijd, geld en kwaliteit, 
- periodieke evaluatie van begrotingscijfers , gerealiseerde uitgaven en opgeleverde producten; 
- periodieke herijking van de planning; 
- strakkere invulling van de financial control; 
- intensivering van het risicomanagement.   
 
Stand van zaken november 2011 
De vermelde maatregelen zijn onverminderd in uitvoering. 
 
 
Aanbeveling 2 
Stel binnen het programma mGBA een zgn. "design-authority" in, die gemandateerd inhoudelijke 
keuzes kan maken om de realisatiecapaciteit van het programma te versterken. 
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
De wijze waarop een design-authority binnen het programma kan worden gepositioneerd, wordt in 
kaart gebracht. Ervaringen hiermee binnen de rijksdienst en bij de uitvoeringsorganisaties worden 
hierbij betrokken. Op basis van de uitkomsten zal in de stuurgroep besluitvorming plaatsvinden. 
 
Stand van zaken november 2011 
Het onderzoek naar de gewenste taak, werkwijze, positionering en samenstelling van de design 
authority is afgerond. De stuurgroep Modernisering GBA heeft reeds een principebesluit genomen 
deze functie in te vullen. Het definitieve voorstel wordt medio december a.s. in de stuurgroep 
behandeld. 
 
 
Aanbeveling 3 
Het programma dient op zo kort mogelijke termijn inhoudelijke beschrijving van de migratieaanpak 
voor de komende jaren ter besluitvorming voor te leggen. Er moet zekerheid zijn ten aanzien van 
technische haalbaarheid, risico's en financiële consequenties voor alle betrokkenen.   
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
De afgelopen periode is in hoofdlijnen een migratiestrategie uitgewerkt die is  doorgesproken met 
de betrokken partijen. De komende periode wordt deze nader uitgewerkt, waarin technische 
haalbaarheid, risico’s en consequenties helder worden gemaakt. Deze activiteiten zijn in oktober 
afgerond. De samenwerking met betrokken partijen komt tot uitdrukking in te formuleren concrete 
aanpak en resultaten. Doel is een gecontroleerde en te monitoren transitie van het oude naar het 
nieuwe stelsel. 
 
Stand van zaken november 2011 
De stuurgroep mGBA heeft op 20 oktober 2011 ingestemd met de voorgestelde uitwerking van de 
migratiestrategie, zowel wat betreft de op te leveren ICT-voorzieningen als wat betreft de overige 



migratieactiviteiten. De migratieaanpak wordt uitgevoerd binnen de planning en de financiën die de 
stuurgroep in augustus 2011 had vastgesteld. 
 
Aanbeveling 4 
a) De gemeentelijke wereld dient op zo kort mogelijke termijn besluiten te nemen met betrekking 
tot de te hanteren verwervingsstrategie voor de Burgerzakenmodules.  
b) De discussie over de afbakening en koppelvlakken tussen centrale functionaliteit in BRP en 
decentrale functionaliteit in Burgerzakenmodules moet hiervoor door het programma  beantwoord 
zijn. 
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
a) Bij een VNG-ledenconsultatie bleek dat de overgrote meerderheid van gemeenten kiest voor 
gezamenlijke verwerving van  burgerzakenmodules. De scenario’s voor een goede verwerving en 
ontwikkeling van de Burgerzakenmodules zijn uitgewerkt en worden met de gemeenten en 
koplopers besproken, zodat een snelle besluitvo rming mogelijk wordt.  
 
b) Met de beleidsmatige besluiten die tot en met juli 2011 zijn genomen, is tevens de 
oplossingsruimte voor de verdeling tussen decentrale en centrale functionaliteit bepaald. Deze 
wordt  bij de publicatie van de specificaties voor Burgerzakenmodules gecommuniceerd. In de 
periode tot aan de afronding van de bouw van de BRP (voorjaar 2013) wordt deze gaandeweg 
steeds verder ingevuld. 
 
Stand van zaken november 2011 
a) Het overleg over een gezamenlijke verwerving van Burgerzakenmodules is in de afgelopen 
maanden in een stroomversnelling gekomen. In opdracht van de VNG heeft KING een voorstel voor 
de ondersteuning van gemeenten opgesteld. Centraal daarin staat het realiseren van een zgn. 
Marktplaats, waar vraag (van gemeenten) en aanbod (van leveranciers) bij elkaar komen. Per 14 
oktober jl. is een projectleider verwerving aangesteld, die deze marktplaats ondersteunt. In 
februari 2012 wordt een definitief aanbestedingsscenario aan de gemeenten voorgelegd. Nog dit 
jaar wordt een tussenrapportage aan de gemeenten gezonden. 
 
b) De specificaties van de Burgerzakenmodules zijn op 10 oktober 2011 gepubliceerd. 
 
 
Aanbeveling 5 
a) Het programma dient op zo kort mogelijke termijn -met betrokkenheid van de gemeentelijke 
vertegenwoordigers van oa. burgerzaken, ICT, VNG en het kwaliteitsinstituut KING- een 
implementatiestrategie van mGBA bij gemeenten ter besluitvorming voor te leggen.  
 
b) Hierbij moet bijzondere aandacht worden geschonken aan de implicaties voor het 
binnengemeentelijk stelsel van basisregistraties. 
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
a) Over de implementatiestrategie bij de gemeenten is op 25 augustus j.l. door de stuurgroep 
besloten. 
 
b) Een inventarisatie van de gemeentelijke systeemlandschappen is gepland. Deze mondt uit in 
een aantal scenario’s voor de wijze waarop gemeenten hun binnengemeentelijke registraties 
kunnen aansluiten op de BRP. De uitkomsten hiervan zijn voor het eind van 2011 bekend. 
 
Stand van zaken november 2011 
a) De implementatiestra tegie waarover de stuurgroep in augustus jl. heeft besloten, behelst o.a. 
de opdracht aan KING om de gemeenten bij de implementatie te ondersteunen. In september is de 
projectorganisatie ingericht. 
Het bestuur van de VNG heeft op 13 oktober jl. ingestemd met de financiering van de 
ondersteuning. Meteen daarna is het project van start gegaan. 
 



b) De uitvoering van het betreffende onderzoek ligt op schema. 
 
 
Aanbeveling 6 
Versterk de communicatie met gemeenten en afnemers over programma, aanpak, producten en 
consequenties. 
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
Nu over de vervolgaanpak van het programma is besloten, zijn in de komende maanden allerlei 
bijeenkomsten met gemeenten, afnemers en leveranciers gepland waarin alle onderdelen en de 
komende ontwikkeling zullen worden besproken en de betreffende documenten, aanpakken en 
strategieën zullen worden toegelicht. De communicatie zal worden geïntensiveerd.  
 
Stand van zaken november 2011 
Sinds de besluitvorming over de Vervolgaanpak z ijn wekelijks gemiddeld twee nieuwsberichten 
geplaatst op de website. Ook zijn enkele Nieuwsbrieven verspreid aan ong. 1000 abonnees. Via 
Youtube is een drietal animatiefilms te bekijken. Tijdens de Klantendag van het Agentschap BPR 
hebben ruim 200 personen deelgenomen aan een workshop van het programma mGBA. 
Op 12 oktober jl. is een voorlichtingsbijeenkomst belegd waaraan een 70-tal leveranciers deelnam. 
Op 22 november zijn er bijeenkomsten voor resp. Gemeenten en Afnemers. 
Met een groep van ongeveer 40 gemeenten die zich als koploper of belangstellenden heeft  
aangemeld wordt iedere drie weken een bijeenkomst gehouden. Voor de afnemers is een 
vergelijkbare aanpak in voorbereiding. 
Hiernaast worden diverse activiteiten en publicaties verzorgd door VNG, NVVB, KING en het 
Agentschap BPR is samenwerking met het programma mGBA. 
 
 
Aanbeveling 7 
Verzorg in de aansturing, communicatie en verantwoording een goede balans tussen enerzijds 
sturing op resultaten en middelen en anderzijds sturing op draagvlak en acceptatie bij de 
stakeholders.  
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
Deze aanbeveling wordt geheel overgenomen. Zie ook de reactie op aanbeveling 1. 
 
Stand van zaken november 2011 
Is onderdeel van de uitvoering. 
 
 
Aanbeveling 8 
Neem bij alle keuzes rondom mGBA nadrukkelijk consequenties voor het stelsel van 
Basisregistraties in ogenschouw. Laat hierbij het belang van het stelsel zwaar wegen. 
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
De eisen van het Stelsel van Basisregistraties zijn uitgangspunten voor het programma . Het 
programma is nauw aangesloten bij de bestuursstructuur en activiteiten van het stelsel. 
 
Stand van zaken november 2011 
Ongewijzigd, is onderdeel van de uitvoering. 
 
 
Aanbeveling 9 
Keuzes in beleid en wetgeving moeten gemaakt worden in een goed evenwicht tussen de historie 
en doelstellingen van de gemeentelijke bevolkingsadministratie, de mogelijkheden die huidige 
technologie biedt en de consequenties op het gebied van kosten en baten bij gemeenten en 
afnemers, inclusief vreemdelingenketen. 



 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
Deze aanbeveling zal geheel worden toegepast bij de uitvoering. 
 
Stand van zaken november 2011 
Uitvoering loopt. 
 
 
Aanbeveling 10 
Bezie de keuze met betrekking tot de separate ophanging en aansturing van de RNI op zijn 
merites. 
 
Reactie minister bij aanbieding Gatewayrapport in september 2011 
Maatregelen zijn genomen om besluitvorming in beide projecten op elkaar af te stemmen. 
Volledige samenvoeging van de projecten levert vanwege verschillen in planning, bestuurlijke 
omgeving en betrokkenheid stakeholders naar verwachting geen voordelen op. Wel is voorzien in 
samenhangende aansturing bij de activiteiten van mGBA en RNI. 
 
Stand van zaken november 2011 
Er is geen reden om terug te komen op de in september vermelde lijn. 
 


